
PROTOKÓŁ Nr XXIII.2013

z XXIII sesji VI kadencji Rady Gminy Przystajń odbytej w dniu
18 lutego 2013 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Przystajń

Czas trwania sesji: 13.00 – 18.50

W sesji uczestniczyło 13 Radnych (lista obecności w załączeniu).
Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń – Radna Henryka Kapuścik.

Ponadto w sesji udział wzięli:

- Wójt Gminy                                                                - Andrzej Kucharczyk
- Sekretarz Gminy                                                         - Bogusław Leszczyński
- Skarbnik Gminy                                                          - Ewa Kotarska
- Radca Prawny                                                             - Dariusz Kowalski
- dyr. GZOS                                                                   - Alina Piśniak
- dyr. GOPS                                                                   - Aneta Maj-Desperak
- dyr. GOKSiR w Przystajni                                          - Małgorzata Izydorczyk
- Sołtysi - według załączonej listy obecności

P o r z ą d e k   o b r a d :

1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie  prawomocności obrad.
3. Ustalenie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.
7. Informacja dyrektora ZOZ na temat funkcjonowania służby zdrowia na terenie Gminy Przystajń.
8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

1) zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia na 2013 rok.
2) zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury na 2013 rok.
3) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 rok.
4) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki  
(podinsp. R. Kośny).
5) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Przystajń (podinsp. Ł. Grajcar).
6) terminu,  częstotliwości  i  trybu  uiszczania  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi 
(podinsp. Ł. Grajcar).
7) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez  
właścicieli nieruchomości, na której zamieszkują mieszkańcy (podinsp. Ł. Grajcar).
8) ustalenia  maksymalnej  wysokości  pożyczek  udzielanych  przez  Wójta  Gminy  w  roku 
budżetowym 2013 (Skarbnik Gminy).
9) zmian w budżecie Gminy Przystajń na 2013 rok (Skarbnik Gminy).

10)zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przystajń na lata 2013-2021 (Skarbnik Gminy).
9. Interpelacje i odpowiedzi na zapytania radnych.
10. Informacje, wolne wnioski i oświadczenia.

A d 1
Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń, Radna Henryka Kapuścik. Powitała 
wszystkich obecnych na sali. 
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A d 2
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła prawomocność obrad – na sali  obecnych jest 11 Radnych. 
Nieobecni: Radna Katarzyna Wiecha, Radny Adam Biernacki, Radny Józef Chrzęstek, Radny Janusz  
Leśniak. Podziękowała za odnowienie sali konferencyjnej. 

A d 3
Przewodnicząca przedstawiła  Radnym propozycję  porządku obrad.  Poinformowała,  że  około  godz. 
16:00  będzie  Ksiądz  Proboszcz  w  sprawie  Sukiennic.  Dzisiaj  podpisałam  pismo  informujące 
pracowników  Urzędu  Gminy  Przystajń,  że  materiały potrzebne  na  sesję  Rady  Gminy  Przystajń 
powinny zostać dostarczone do biura Rady Gminy przed wydaniem postanowienia o zwołaniu sesji 
w celu dostarczenia kompletu materiałów Radnym. 

A d 4
Przewodnicząca poinformowała,  że protokół  był  wyłożony w biurze  Rady Gminy,  można było się 
z  nim zapoznać.  Dlatego zadała  pytanie  kto  z  Pań i  Panów Radnych jest  za  przyjęciem protokołu 
z poprzedniej sesji bez głośnego czytania. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie (11 Radnych za).

Dotarli Radna Katarzyna Wiecha i Radny Józef Chrzęstek.

A d 5
Wójt odczytał sprawozdanie ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym – stanowiące załącznik 
do protokołu. 
Wójt:  Chciałbym jeszcze  porozmawiać  na  temat  drogi  dojazdowej  do  pól,  ul.  Jeleniej  w Ługach-
Radłach. Wg naszych wyliczeń jest to odcinek około 1800 m długości i przy tych parametrach, które 
przedstawialiśmy,  czyli  szer.  3,5  m  z  poboczami,  wykonaniem  rowów  w  niezbędnych  miejscach 
i  wykonaniem  jednego  przepustu  drogowego,  koszt  wykonania  całości  tej  drogi  wyniósłby  około 
580 000,00 zł. Dlatego chciałem zapytać: Czy wniosek mamy składać na całość tej drogi, czy ją dzielić 
na części? Możemy zaryzykować, że cena spadnie, ale trudno powiedzieć jednoznacznie o ile. Jeżeli 
o 1/3 to byśmy się prawie mieścili w kwocie, która nam pozostaje po odjęciu planowanych wydatków 
na drogę w Siekierowiźnie.
Radny Jan Sas: Trzeba wystąpić o całość, a zrezygnować zawsze można.
Wójt: Jeśli koszt budowy drogi na Siekierowiźnie się zmniejszy po przetargu i na drogę dojazdową do 
pól, czyli ul. Jelenią w Ługach-Radłach również, to może zmieścimy się w kwocie 613 000,00 zł, ale ja 
nie zagwarantuję tego teraz. W tych wytycznych jest 200 000,00 zł maksymalnego dofinansowania do 
1 km budowy drogi, a procentowo maksymalnie 60 %.
Radny Jan Sas: Czy w trakcie można zmienić zakres?
Wójt: Raczej nie. Dla nas łatwiej byłoby składać na całość tej drogi.
Przewodnicząca: Proszę o przegłosowanie stanowiska: Kto jest za tym, aby złożyć wniosek na całą 
drogę dojazdową do pól ul. Jelenią w Ługach-Radłach?
Stanowisko Rady Gminy: 13 Radnych za (jednogłośnie).
Wójt:  Następna sprawa - w piątek otrzymaliśmy ze Starostwa Powiatowego propozycję wykonania 
drogi  powiatowej  z  naszą  dotacją.  Chodzi  o  drogę  na  Kamińsku.  Jest  tam  taki  odcinek  560  m 
w kierunku mostu na Brzegi. Starostwo wyceniło tą drogę na 407 000,00 zł. Ta droga miałaby mieć szer. 
5 m. Jeśli  liczyć tą drogę jak tu jest  wyceniona to myśmy powinni zadeklarować połowę środków  
własnych. My środków nie mamy na tą drogę i musielibyśmy wziąć kolejny kredyt.
Radny  Marek  Zabawa:  Ta  droga  strategicznie  jest  nam  najmniej  potrzebna  w  tamtym  miejscu. 
Uważam, że branie kredytu na ten odcinek jest nie za bardzo zasadne ze względu na koszt tej drogi  
i wkład, który musielibyśmy ponieść. 
Radny Mariusz Kluba: Jest to dziwny wybór, ponieważ jest wiele innych dróg, które trzeba zrobić.
Wójt: My musielibyśmy zapłacić  około  100  000,00  zł,  czyli  ¼  kwoty  jaka  jest  potrzebna  do  jej  
zrealizowania. Propozycji innej nie ma, więc przedstawiam to co jest. 
Przewodnicząca: Czy do nas nie było kierowane takie pismo w sprawie dofinansowania chodników, bo 
Krzepice dofinansowują ich budowę?
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Wójt: Prawdopodobnie inicjatywa na budowę chodników wyszła od gminy, a nie od powiatu. Najpierw 
zróbmy drogi, a dopiero później zabierzmy się za chodniki.
Radny Marek Zabawa: Kamińsko i Dąbrowa są również w jurysdykcji Gminy Przystajń i tam drogi  
też trzeba robić. 
Przewodnicząca: Czy nie byłoby warto zapłacić ¼ i zrobić tą drogę?
Sołtys Kamińska Ryszard Chrzęstek: Ta droga służyłaby jedynie rolnikom. Dla nas najważniejsza jest 
ta droga, gdzie mieszkają ludzie.
Przewodnicząca: Może złożymy taki wniosek, że pieniądze przekażemy na dofinansowanie budowy 
drogi powiatowej „tam, gdzie mieszkają ludzie”?
Sekretarz: Prawdopodobnie na inną drogę nie dostaną dotacji, ponieważ dofinansowanie dostaną tylko 
na drogę dojazdową do pól.
Radny Marek Zabawa: Głównym naciskiem jednak powinny być te drogi przy których zamieszkują 
ludzie. Nie marzymy o asfaltach, chcemy jedynie, żeby te drogi były przejezdne i utwardzone. 
Radny Jan Sas: Proponuję wstrzymać się jeszcze z tą decyzją. Trzeba rozeznać temat i zadzwonić do 
Starostwa Powiatowego w Lublińcu i zapytać, czy mają jakieś plany do tej drogi po ich stronie.
Radny Marek Zabawa: Do kiedy trzeba odpowiedzieć na to pismo?
Wójt: Do 25 lutego 2013 r.
Radny Jan Sas: Zawsze można zadzwonić do Lublińca i dopytać o ich plany. Ile wpłynęło ofert na  
wykonanie otworu studziennego?
Wójt:  Wpłynęło  7  ofert.  Przetarg  nie  jest  jeszcze  zakończony.  Najniższa  cena  jest  na  kwotę 
215 000,00 zł, ale to nie oznacza, że jest to najkorzystniejsza oferta. 
Radny Marek Jelonek: Za ile teraz wystawiamy tą nieruchomość w Mrówczaku?
Wójt: Obniżyliśmy cenę o 10 %, czyli do kwoty 103 500,00 zł.
Radny Marek Zabawa: Program Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
„Puchacz”  dot.  dofinansowania  do  oświetleń.  Pomyślałem  o  tym  oświetleniu,  które  będzie  nowo 
budowane.
Wójt: Nie ma w tym programie mowy o nowych odcinkach oświetlenia ulicznego. Moglibyśmy jedynie 
wymienić  oświetlenie  na  ledowe,  ale  czy  jest  sens  skoro  niedawno  (6  lat  temu)  robiliśmy 
termomodernizację oświetlenia ulicznego. 
Radny Edward Chamela: Czy możemy coś więcej dowiedzieć się na temat tych norm zużycia paliw 
przez samochody pożarnicze?
Wójt odczytał załącznik do Zarządzenia Nr 5/2013 z dnia 01 lutego 2013 r. w sprawie: ustalenia norm  
zużycia  paliw  przez  samochody  pożarnicze  i  sprzęt  silnikowy  będący  na  wyposażenie  jednostek 
Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Przystajń. 
Przewodnicząca  zapytała  czy  są  jeszcze  jakieś  uwagi  i  zapytania  do  sprawozdania  Wójta. 
W związku z brakiem uwag i zapytań przeszliśmy do punktu kolejnego.

Ad 6
Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia przedstawił Przewodniczący Komisji 
- Radny Edward Chamela. 
Radny Jan Sas:  Mnie się wydaje, że ten protokół jest „pusty”, ponieważ nie ma w nim wniosków, 
skoro jest problem z energią to powinno być stanowisko Komisji, a nie ma stanowiska odnośnie tego  
czy  sytuacja  jest  normalna,  czy  też  nienormalna,  nie  ma  zaleceń  Komisji.  Temat  powinien  być  
przegłosowany przez Komisję. To jest stracony czas Komisji. 
Wójt: Czy Pani Dyrektor GZOS może powiedzieć coś więcej na ten temat? Wg mnie w nocy grzałka 
powinna  być  wyłączona  oraz  w  czasie  przerw  w  pracy  szkoły.  Trzeba  zamontować  inteligentne 
urządzenie o wyłączeniu czasowym, które w okresie nocnym będzie się wyłączało i  sterowało tym.  
Może być też tak, że jeśli nie mamy tego urządzenia to wieczorem pracownik wyłącza bojler, a rano  
ponownie włącza. Czy sprzątanie odbywa się codziennie w wakacje,  bo wydaje mi się,  że nikt nie  
sprząta klas codziennie w wakacje, więc można taki bojler wyłączyć nawet tygodniami?
Radny  Jan  Sas:  Wg  mnie  taki  bojler  w  ogóle  powinien  być  wyłączony  w  wakacje,  a  założony 
1 przepływowy ogrzewacz wody na ciepłą wodę.
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Radny Mariusz Kluba: Sugestią Komisji było zapytanie i przeanalizowanie tego przez osobę, która się 
na tym zna. 
Dyrektor GZOS: Przedstawiłam zestawienie jak w poszczególnych latach wyglądało zużycie energii 
i nigdy wcześniej nie było z tym problemu. Dyrektor wymieniał mi, że chodziła pralka automatyczna, 
czajnik, żelazko i bojler. Bojler nie był wyłączany, ponieważ brałby raz tyle energii. 
Wójt: Czy w czasie wakacji hala była wykorzystywana?
Dyrektor GZOS: Tego nie wiem.
Radny Jan Sas: Czy w domu pozwoliłaby Pani, żeby było takie zużycie prądu?
Wójt: Na początku wakacji pewne porządki są robione i zanim zacznie się nowy rok szkolny to również 
są robione porządki. 
Radny Marek Zabawa: Czy mógłbym coś  zasugerować?  Panie  Przewodniczący Komisji  Oświaty, 
Kultury i Zdrowia trzeba sprawdzić jakie jest zużycie wody w okresie wakacji. Wracając do bojlera  
i przepływowych ogrzewaczy wody, to wtedy kiedy działają kotły to ogrzewanie wody powinno być 
z kotłów, a jak jest sezon poza grzewczy to powinny działać przepływowe ogrzewacze wody. Byłyby 
wtedy dwa źródła ciepła.
Przewodnicząca: Jesteśmy mało skuteczni, ponieważ mówimy już o tym drugi miesiąc.
Radny Jan Sas: Do tego dochodzi jeszcze oświetlenie placu wokół Zespołu Szkół w Przystajni.
Sekretarz: Oświetlenie placu wokół Zespołu Szkół w Przystajni nie jest liczone z tego licznika. Tam są 
3 liczniki w szkole (jeden jest na starej szkole, tam gdzie jest ten bojler – taryfa C11; drugi licznik  
- taryfa C21 i trzeci licznik na kuchnie i jadalnie – taryfa C21). Najważniejsza byłaby zmiana taryfy  
z C21 na C11, czyli zmniejszenie zapotrzebowania mocy poniżej 40 kW. Wiem, że Dyrektor wystąpił  
z wnioskiem o przejście z taryfy C21 na C11. Jest to bardzo pilna sprawa. Może się okazać, że będzie to  
niemożliwe  ze  względu  na  obniżenie  mocy.  Udało  nam  się  wynegocjować  do  końca  roku  bardzo 
korzystne ceny za energię, jednak zakup energii elektrycznej jest niezależny od przydziału mocy, czyli  
krótko mówiąc tam, żeby zmniejszyć koszty trzeba przejść z taryfy C21 na C11.
Radny  Jan  Sas: Tu  jest  właśnie  ważne,  żeby  nie  przekraczać  tej  taryfy.  Dlatego  powinien  być 
opracowany taki harmonogram, jak włączać pewne urządzenia w niektórych godzinach.
Sekretarz: Szkoła nie ma taryfy szczytowej.
Radny Jan Sas: To trzeba przejść na taką taryfę. 
Sekretarz: Trzeba  to  przeliczyć,  czy  będzie  to  opłacalne.  Teraz  ma  przyjść  pracownik  z  Tauronu 
i sprawdzić, czy można zmniejszyć te taryfy. Drogim licznikiem jest kuchnia i hala sportowa.
Wójt:  Kroki  w  tym  kierunku  zostały  poczynione.  Dyrektor  rozmawia  w  tej  sprawie  z  Zakładem 
Energetycznym.
Radny Jan Sas: Za miesiąc Pan Dyrektor Zespołu Szkół w Przystajni ma przedstawić Radzie Gminy 
Przystajń plan naprawczy – jakie są plany i jakie rozwiązania związane z energią elektryczną.

Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury przedstawił Przewodniczący 
Komisji - Radny Marek Jelonek. 
Przewodnicząca: Nie zgadzam się z tym stwierdzeniem Komisji dot. 3 wspólnych posiedzeń komisji,  
ponieważ  Komisja  nie  może  podjąć  decyzji  ile  ma  być  wspólnych  posiedzeń  i  nie  jest  to  w  jej  
kompetencji. Jest to nadinterpretacją statutu. 
Sekretarz: Komisje  nie  są  organem gminy  i  nie  są  upoważnione  do  podejmowania  jakichkolwiek 
decyzji. Komisje opiniują sprawę, opinia jest dla nikogo niewiążąca, ale jest potrzebna. Brakuje mi tutaj  
stanowiska Komisji.
Przewodnicząca: Z tym się zgadzam, ponieważ wnioski Komisji powinny być przegłosowane.
Sekretarz: Uważam,  że  wspólne  posiedzenia  komisji  z  punktu  podejmowania  decyzji  są  lepsze, 
ponieważ decyduje o tym cała Rada Gminy.
Radny  Edward  Chamela:  Mam  jeszcze  jedno  pytanie  odnośnie  płatności  za  grunt  pod  drogę 
w Siekierowiźnie. Trzeba wrócić do 3 lat do tyłu kiedy mieszkańcy Siekierowizny zdeklarowali, że nie 
chcą żadnych pieniędzy i zrzekli się odszkodowania.
Sołtys  Siekierowizny  Stanisław  Koziński:  Mieszkańcy  Siekierowizny  podpisywali  oświadczenia 
(przed rozpoczęciem budowy tej drogi, przed stworzeniem dokumentacji) o zrzeczeniu się z gruntów 
pod poszerzenie drogi i było to oddane do gminy i przeszło to przez notariusza. Może są to tylko jakieś  
jednostki, które domagają się odszkodowania.  
Przewodnicząca: Czy jest to zgodne z prawem, że jeżeli mieszkańcy podpisywali umowę wcześniej to 
czy jest to wiążące, czy mają prawo domagać się odszkodowania?
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Radca Prawny: Nie widziałem tej umowy i nie znam tej sytuacji. Jeżeli przenieśli własność to wydaje  
się, że sprawa jest załatwiona.
Wójt: Nie jest to rozmowa na dzisiaj. Jest to problem kilku czy kilkunastu działek. Inna sytuacja jest 
wtedy kiedy jest kilku właścicieli. Pracownik może przygotować informację na ten temat.
Radny Edward Chamela: Jakie są wyniki badania tego eko-groszku w Zespole Szkół w Przystajni?
Dyrektor  GZOS:  Wydajność  kotła  zmieniła  się.  Wydajność  wzrosła,  ale  kocioł  nie  osiągnął 
zakładanych  temperatur.  Jest  problem  ciągu  kominowego.  Firma  badała  również  wartość  opałową. 
Dyrektor  Zespołu  Szkół  w  Przystajni  zlecił  swoją  drogą  badanie  próbki  węgla,  która  została 
zabezpieczona przy kierowcy i z tej próbki wyszła kaloryczność 23934, mniejsza niż ta, która wyszła 
z badania kotłów. Najwidoczniej była z innego miejsca. Kaloryczność powinna być minimum 26000.  
Radny Jan Sas: Co będzie jeśli nie zda to egzaminu, to co zrobią, jaki będzie następny ruch?
Wójt:  Nastawienie  wykonawcy  jest  takie,  żeby  jednak  doprowadzić  kotłownię  do  prawidłowego 
funkcjonowania, żeby te piece pracowały jak należy, ponieważ prowadzą działalność i nie chcieliby 
mieć negatywnej opinii na temat ich produktu. Stwierdzili, że jest to jeszcze problem czopucha, który 
należy dostosować do pracy pieców.
Radny Jan Sas: Co z tym węglem? Czy jest już jakaś decyzja?
Dyrektor GZOS: Będzie dodatkowa dostawa, ale nie wiem ile faktycznie dostaną po rozmowach. Na 
chwilę obecną Dyrektor napisał, że dostaną rabat.
Radny Jan Sas:  To jest śmiech. Nie ma konkretnego nadzoru. Jak będą nagrody udzielane to proszę 
pamiętać o tym jak działa Dyrektor Zespołu Szkół w Przystajni.
Wójt:  Dyrektor  Zespołu  Szkół  w  Przystajni  nie  dostał  nagrody  w  tym  roku.  Nagrody  otrzymali 
nauczyciele, którzy zostali wytypowani do nagród i zasłużyli sobie na nie. 
Radny  Józef  Chrzęstek:  Chciałbym,  żeby  zostało  wprowadzone  ograniczenie  na  tym  moście 
w Ługach-Radłach do 5 ton.
Wójt: My pracujemy właśnie nad dokumentacją i  tam będą informacje jakie ograniczenia możemy 
wprowadzić.

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej przedstawił Wiceprzewodniczący Komisji – Radny 
Mieczysław Kwaśny. 
Przewodnicząca:  Nie możemy robić tak, żeby czytać całe protokoły Komisji. Można zmienić zasady 
protokołowania. Proponuję, żeby na sesji był przedstawiany porządek obrad, problemy i wnioski, które 
są przez Komisję przegłosowane.
Radny Marek Jelonek:  Nie można mieć pretensji do nas, że mamy takie protokoły tym bardziej, że 
Pani Ania musi pracować nie powiem ile, żeby to jeszcze napisać, bo to, że my to przeczytamy to jest  
pół  biedy,  ale  to  trzeba  jeszcze  napisać.  Następna  sprawa,  czy  my faktycznie  potrzebujemy takich  
protokołów?  Jeśli  potrzebujemy  takich  protokołów  to  nie  czytajmy  ich.  Róbmy  wnioski  i  sprawa 
załatwiona.
Radny Jan Sas: Nieczytanie to jest żadne rozwiązanie. Może być tylko temat i stanowisko Komisji.
Sekretarz: Zawsze taki załącznik jak wnioski i pytania do protokołu jest przygotowany. Spotkajmy się  
z Przewodniczącymi Komisji i porozmawiajmy jak te protokoły mają wyglądać. Komisja Rewizyjna 
dokonuje kontroli i powinien być przygotowany protokół kontroli. 
Radny Marek Jelonek: Na początku chcieliśmy zmienić tą formę protokołów, ale nie miało to sensu, 
ponieważ nie było wiadomo o co chodzi. Teraz przeszliśmy do stenogramów, ale one są zbyt długie.
Radca  Prawny:  Nie  musi  być  protokołów.  Wystarczy  zrobić  tylko  sprawozdanie  z  posiedzenia 
Komisji. Piszecie o czym żeście mówili i jakie są wnioski.  
Przewodnicząca:  Będąc u sąsiadów na Komisji było tak, że protokolant po ustaleniu porządku obrad 
wyszedł z Komisji i tylko wrócił na koniec po wnioski. Czy są jeszcze jakieś uwagi i zapytania?
W związku z brakiem uwag i zapytań przeszliśmy do punktu kolejnego.

Ad 7
Informacja dyrektora ZOZ na temat funkcjonowania służby zdrowia na terenie Gminy Przystajń.
Przewodnicząca powitała Panią Gabrielę Łacną – Z-cę dyrektora ZOZ w Kłobucku i Pana Mariana 
Nowaka – Dyrektora ZOZ w Kłobucku, poprosiła o przedstawienie informacji na temat funkcjonowania 
służby zdrowia na terenie Gminy Przystajń.
Dyrektor ZOZ: Nasz plan finansowy na ten rok musiał zostać zmieniony z kilku powodów. Zmieniły 
się zasady pozyskiwania środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. W roku 2013 nie 
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pozyskamy  środków  żadnych.  We  wrześniu  2013  r.  będzie  nabór,  ale  na  rok  2014.  W Przystajni  
w ośrodku zdrowia planujemy wykonanie docieplenia dachu i docieplenie i remont elewacji i dlatego  
prośba, żeby nas uwzględnić w budżecie gminy na 2014 rok. Będziemy na Przystajń składali wniosek  
o dotację we wrześniu 2013 r. Do końca roku będziemy wiedzieli, czy dostaniemy tą dotację. Prace  
mamy  wycenione  na  90 000,00  zł  i  dlatego  prośba  do  Przewodniczącej,  żeby  nas  uwzględnić 
w  budżecie  na  kwotę  około  20 000,00  zł.  W  roku  2014  czeka  nas  Elektroniczna  Dokumentacja 
Medyczna. Znaczy to, że cała dokumentacja medyczna będzie w formie elektronicznej i dlatego na ten 
rok musieliśmy zabezpieczyć środki na ten cel. Od tego nie uciekniemy i musimy to zrobić. Będzie to  
póki co system łamany, część w formie elektronicznej, część w formie papierowej. Pielęgniarki w ciągu  
miesiąca  dostaną  wykazy  osób,  które  w  systemie  świecą  się  na  czerwono,  czyli  widnieją  jako  
nieubezpieczone. Dlatego trzeba to zweryfikować i poprawić, ponieważ w większości przypadków te  
osoby są ubezpieczone.
Wójt: Co wtedy jak ktoś idzie do ośrodka i okazuje się, że nie jest ubezpieczony?
Dyrektor ZOZ: Taka osoba składa oświadczenie, że jest ubezpieczona. Jeżeli okaże się, że taka osoba 
nie jest ubezpieczona to fundusz będzie wystawiał rachunek za takie świadczenie tej osobie. Chcemy 
skorzystać ze środków unijnych i dlatego złożyliśmy wnioski na dwa takie projekty: likwidacja barier  
architektonicznych we wszystkich naszych placówkach tam, gdzie tego jeszcze nie ma i modernizacja 
sieci ciepła i energetycznych, czyli wymiana instalacji całej, włącznie z kotłowniami. Mamy jeszcze 
trzeci taki projekt: Termomodernizacja kompleksu budynków na ul. Staszica w Kłobucku (2 budynki).
Radny Józef Chrzęstek: Co z tego ma pacjent? Pacjent nie ma nic. Ostatnio Pani Doktor w naszym 
ośrodku zdrowia w Ługach-Radłach musiała przyjąć w 1 dzień 80 pacjentów. Do specjalisty czeka się  
rok. Nas interesuje, żeby pacjent został do szpitala przyjęty, przebadany i wyleczony. 
Dyrektor  ZOZ: My  chcemy  poprawić  dostępność  do  specjalistów.  Szczęśliwie  mamy  2  szpitale 
i 100 łóżek internistycznych. Oczekiwanie na szpital trwa niecały miesiąc. W sprawach pilnych pacjent  
przyjmowany jest na bieżąco. 
Radny  Edward  Chamela: Czy  występujecie  o  zwiększenie  limitów  do  Narodowego  Funduszu 
Zdrowia?
Z-ca dyrektora ZOZ: Występujemy, ale nie dostajemy.
Radny Waldemar Woźny: Mam taką prośbę. Czy tych lekarzy nie da się przenieść, którzy na chirurgii 
przyjmują na 2 piętrze, bo tam jest jeden wielki młyn; do rejestracji stoi się 40 minut do 1 godziny. 
Z-ca dyrektora ZOZ: Nie jest to w naszej kompetencji. 
Radny Marek Jelonek: Mam takie pytanie w związku z karetkami – Jaki jest czas przejazdu na Ługi-
Radły, Kamińsko?
Dyrektor ZOZ: Niezmiennie od lat wychodzi nam w sprawozdaniu, że przekraczamy czas dojazdu. 
Nasz projekt jest  taki,  żeby karetki z lekarzami były w Krzepicach i  w Kłobucku, a z ratownikami  
medycznymi w Pankach i w Popowie. Wtedy idealnie byśmy te czasy dojazdu spełniali.  
Radny Marek Jelonek: Dlaczego dalej tego nie weryfikujecie? Należy występować z pismami i naglić 
o zmianę tego. 
Dyrektor ZOZ: Co roku występujemy, ale to nic nie daje. 
Radny Jan Sas: Czy w Przystajni  w ośrodku zdrowia  nie  można  powiększyć  parkingu?  Jest  tam 
miejsce, żeby przestawić słupki i siatkę i przedłużyć ten parking. Kwestia jest tylko 2 ludzi na 1 dzień.
Dyrektor ZOZ: Wiem i rozmawiałem już z Wójtem na ten temat. Tam jest stare szambo i należy je 
usunąć i zasypać, wjazd z węglem zrobić z drugiej strony. Uważam, że jeżeli już to zrobimy to zrobimy  
to porządnie.
Wójt: Temat ogrodzenia jest już zgłaszany trzeci rok. Prosiłbym także o przedstawienie tego co będzie  
jeszcze robione w naszych ośrodkach zdrowia.
Z-ca dyrektora ZOZ: W tamtym roku zrobiliśmy dach i wymienili piec.
Przewodnicząca: Nie boicie się o to, że na tych schodach w Przystajni coś się stanie i będą roszczenia 
pacjentów w razie wypadku? 
Dyrektor ZOZ: Schody będą robione razem z termomodernizacją. Po zimie będziemy widzieli jak te  
schody wyglądają.
Wójt: A co z ośrodkiem zdrowia w Ługach-Radłach?
Dyrektor ZOZ: Jeżeli będziemy robili termomodernizację ośrodka w Ługach-Radłach to ze swoich 
środków.
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Z-ca dyrektora ZOZ: W Gminie Przystajń 2 razy w tygodniu działa punkt pobrań (w poniedziałki 
i środy) i zainteresowanie jest duże. W formie papierowej wyniki są 2 razy w tygodniu przywożone.  
Skierowanie jest ważne 30 dni i nieważne jest to, który lekarz je wystawił.
Radny Edward Chamela: Czy w Przystajni w ośrodku zdrowia lekarze są przyjęci na pełne etaty?
Z-ca dyrektora ZOZ: Jeden lekarz jest na umowę kontraktową (24 godziny tygodniowo w ośrodku 
zdrowia w Przystajni),  a  drugi  lekarz  na pełny etat.  Mamy trzech takich lekarzy,  którzy przyjmują  
w przypadku choroby lekarza, ale tylko w takich dniach jak mają czas.
Przewodnicząca: Czy  jest  to  do  końca  prawdą,  że  w  tym  roku  nie  będą  żadne  ośrodki  zdrowia 
termomodernizowane, tylko środki inwestycyjne pójdą na szpital w Krzepicach?
Dyrektor ZOZ: Nie wiem, dlatego, że mamy dopiero połowę lutego i planu finansowego jeszcze nie 
zatwierdziłem.  Na  pewno  Gmina  Wręczyca  Wielka  dała  na  Kalej  40 000,00  zł,  czyli  50  % 
dofinansowania i w związku z tym będzie tam przeprowadzona inwestycja. To jest jedyna inwestycja  
pewna.
Przewodnicząca: Mam  tutaj  Uchwały  naszych  sąsiadów  i  Krzepice  dają  na  ośrodek  zdrowia 
20 000,00 zł, a Panki 30 000,00 zł.
Dyrektor  ZOZ: Krzepice  są  zatwierdzone  dlatego,  że  jest  to  projekt  podjazdu,  dofinansowany 
z  PFRON i  to  na  pewno  będzie  wykonane;  a  Panki  były  planowane  z  Wojewódzkiego  Funduszu  
Ochrony Środowiska, ale w tym roku to nie wyjdzie i muszę jechać do Wójta Gminy Panki i z nim 
porozmawiać na co te środki przeznaczymy, ponieważ jest to zbyt duża inwestycja, żeby ją zrobić ze 
środków własnych, bez dofinansowania. 
Przewodnicząca: Przewodnicząca podziękowała za przybycie i udzielenie informacji.

Ad 8
Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał w sprawie:

Radna Danuta Sendal zwolniła się, Radny Andrzej Tomziński wyszedł. 

1) zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia na 2013 rok.

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie. 

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXIII.164.2013 w sprawie zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia na 2013 rok jednogłośnie (11 Radnych za).

2) zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury na 2013 rok.

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie. 

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXIII.165.2013 w sprawie zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury na 2013 rok jednogłośnie (11 Radnych za).

3) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2013 rok.

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie. 

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXIII.166.2013 w sprawie zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2013 rok jednogłośnie (11 Radnych za).

4) wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki  
(podinsp. R. Kośny).

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie. 

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  Uchwałę  Nr  XXIII.167.2013  w  sprawie wyrażenia  zgody  na 
wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki jednogłośnie (11 Radnych 
za).
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Wrócił Radny Andrzej Tomziński.

5) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Przystajń (podinsp. Ł. Grajcar).

Sekretarz omówił projekt uchwały.
Radny Marek Jelonek: Czy można byłoby zrobić takie zebranie sołeckie, na którym byłby pracownik 
Urzędu Gminy i wytłumaczył mieszkańcom jak ten system działa?
Sekretarz: Przez pracownika przygotowywana jest instrukcja dla mieszkańców jak ten system będzie 
funkcjonować  i  jak  będziemy  te  odpady  segregować.  Krok  po  kroku  będziemy  informować 
mieszkańców i sołtysów w pierwszej kolejności, ale najpilniejszą rzeczą w tej chwili jest podjęcie tych  
wszystkich uchwał i przygotowanie bardzo skomplikowanej dokumentacji pod przetarg. 
Radny Edward Chamela: Ten przepis w § 4 ust. 3 jest niepotrzebny.
Przewodnicząca  odczytała  opinię  sanitarną  Państwowego  Powiatowego  Inspektora  Sanitarnego 
w Kłobucku, z której wynika, że Państwowy Powiatowy Inspektorat Sanitarny w Kłobucku opiniuje 
pozytywnie  pod  względem wymagań  higienicznych  i  zdrowotnych  projekt  uchwały  w  sprawie 
regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  Gminy  Przystajń.  Zapytała  czy  jest 
możliwość usunięcia w § 4 ust. 3.
Sekretarz przeczytał § 4 i stwierdził, że się nie upiera, że ten ust. 3 ma być w tym §, więc można 
go usunąć, boi się jedynie tego, żeby tego sanepid nie zakwestionował.
Przewodnicząca: Kto jest za usunięciem w § 4 ust. 3?
10 Radnych było za, 2 Radnych wstrzymało się od głosu w celu usunięcia w § 4 ust. 3.
Za głosowali Radni: E. Chamela, J. Chrzęstek, M. Jelonek, H. Kapuścik, M. Kluba, M. Kwaśny, J. Sas,  
B. Szymanek, A. Tomziński, W. Woźny.
Wstrzymali się od głosu: K. Wiecha, M. Zabawa.   
W § 4 ust. 3 zostaje usunięty.
Sołtys  Przystajni  Dariusz  Kulej:  Do tej  pory  każdy  wybierał  sobie  kosz  jak  najmniejszy.  Teraz 
wielkość pojemnika nie będzie robiła różnicy skoro stawka będzie płacona od osoby.
Radny Mieczysław Kwaśny poruszył treść  § 17. Na Podłężu Szlacheckim obok przedszkola jest 
gołębnik i ludzie się na to skarżą. 
Sekretarz: Jeżeli jest uciążliwość to Pani Dyrektor powinna wystąpić z pismem do sanepidu i do 
właściciela gołębnika.
Sołtys Przystajni Dariusz Kulej: Czy wiadomo jaka będzie stawka za dzierżawę kosza?
Sekretarz: Myśmy wstępnie przyjęli taką zasadę, bo to jeszcze nie jest uchwalone, że ta opłata 
będzie płacona od gospodarstwa domowego.
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały (bez § 4 ust. 3), po czym zarządziła głosowanie. 

Rada Gminy Przystajń podjęła  Uchwałę Nr  XXIII.168.2013 w  sprawie regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Przystajń  większością głosów (10 Radnych za, 2 Radnych 
wstrzymało się od głosu) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 
Za głosowali Radni: J. Chrzęstek, M. Jelonek, H. Kapuścik, M. Kluba, M. Kwaśny, J. Sas, B. Szymanek,  
A. Tomziński, W. Woźny, M. Zabawa.
Wstrzymali się od głosu: E. Chamela, K. Wiecha.

6) terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
(podinsp. Ł. Grajcar).

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie. 

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr  XXIII.169.2013 w  sprawie terminu,  częstotliwości 
i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  jednogłośnie (12 Radnych 
za).
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7) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 
przez właścicieli nieruchomości, na której zamieszkują mieszkańcy (podinsp. Ł. Grajcar).

Sekretarz: W projekcie uchwały została naniesiona autopoprawka i w § 1 zmienia się ust. 2 i usuwa 
się ust. 3, pozostała część projektu uchwały pozostaje bez zmian. 
Sołtys Przystajni Dariusz Kulej: Co z mieszkańcami, którzy mają 2 gospodarstwa?
Sekretarz:  Jeśli  odpady  komunalne  powstają  to  trzeba  podpisać  umowę  i  płacić,  a  jeśli  nie 
powstają to nie ma nic.
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały autopoprawki, po czym zarządziła głosowanie. 

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła Uchwałę  Nr  XXIII.170.2013  w sprawie wzoru  deklaracji 
o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  składanej  przez  właścicieli 
nieruchomości, na której zamieszkują mieszkańcy jednogłośnie (12 Radnych za).

8) ustalenia  maksymalnej  wysokości  pożyczek  udzielanych  przez  Wójta  Gminy  w  roku 
budżetowym 2013 (Skarbnik Gminy).

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie. 

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr  XXIII.171.2013 w  sprawie ustalenia maksymalnej 
wysokości  pożyczek  udzielanych  przez  Wójta  Gminy  w  roku  budżetowym  2013 jednogłośnie 
(12 Radnych za).

9) zmian w budżecie Gminy Przystajń na 2013 rok (Skarbnik Gminy).

Przewodnicząca  poprosiła  Skarbnik  Gminy  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian 
w budżecie.
Skarbnik  omówiła  projekt  uchwały,  poinformowała,  że  naniosła  na  projekt  uchwały autopoprawkę 
poprzez wprowadzenie dodatkowego § 4, jednocześnie § 4 staje się § 5, a § 5 staje się § 6. § 4 brzmi: 
Dokonuje  się  zmian  w  załączniku  Nr  5  poz.  4  do  Uchwały  Nr  XXII.162.2012  Rady  Gminy 
Przystajń z dnia 28 grudnia 2012 r. zmiana działu/rozdziału: z 801-80195 na 010-01095.
Przewodnicząca zapytała czy są jakieś uwagi i zapytania do projektu uchwały. W związku z brakiem 
uwag i zapytań odczytała projekt uchwały autopoprawki i zarządziła głosowanie. 

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXIII.172.2013 w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Przystajń na 2013 rok jednogłośnie (12 Radnych za).

10) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przystajń na lata 2013 -  2021  (Skarbnik  
Gminy).

Przewodnicząca  poprosiła  Skarbnik  Gminy  o  przedstawienie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przystajń na lata 2013 - 2021.
Skarbnik omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Przystajń na lata 2013 - 2021.
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie. 

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  Uchwałę  Nr  XXIII.173.2013  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Przystajń na lata 2013 - 2021 jednogłośnie (12 Radnych za).
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Ad 9 i Ad 10
Przewodnicząca powitała Księdza Proboszcza Eugeniusza Lubiszewskiego i stwierdziła, że przybył on 
na sesję Rady Gminy Przystajń w sprawie Sukiennic.
Ksiądz  Proboszcz: W  połowie  listopada  2012  r.  spotkaliśmy  się  z  Radnymi  Gminy  Przystajń 
i ustaliliśmy, że pojadę do swoich władz nadrzędnych do Kurii Diecezjalnej i tak też zrobiłem. Dwa 
tygodnie temu był Kanclerz Kurii tutaj w Przystajni, żeby obejrzeć Sukiennice. Obejrzał je od zewnątrz  
i od wewnątrz. W rozmowie wynikła kwestia dzierżawy i dobrze byłoby, żeby to właśnie gmina przejęła  
ten budynek w dzierżawę. Dzierżawa miałaby być na 25 lat z możliwością jej przedłużenia. Gdyby nie 
było chęci dzierżawy ze strony gminy to trzeba będzie szukać jakiegoś prywatnego dzierżawcę. Można 
byłoby zawrzeć w umowie taką klauzulę, że 25 lat bezpłatna dzierżawa, a później trzeba byłoby za tą  
dzierżawę płacić. Umowa byłaby z Kurią.
Radny Jan Sas: Ile gmina ma czasu na to, żeby podjąć decyzje?
Ksiądz Proboszcz: To zależy od Was. Jeżeli gmina nie będzie chciała wydzierżawić tego budynku to 
poszukamy  innej  prywatnej  osoby.  Parafia  nie  jest  w  stanie  swoimi  możliwościami  finansowymi 
dokonać remontu tych Sukiennic.
Wójt: Jeżeli gmina nie chciałaby wydzierżawić tych Sukiennic, ani prywatna osoba, to jakie jest trzecie 
wyjście?
Ksiądz Proboszcz: Na razie nie ma trzeciego wyjścia.
Wójt: Czy Ksiądz ma aktualną ekspertyzę techniczną? Ile jeszcze ten obiekt wytrzyma bez remontu?
Ksiądz Proboszcz: Myślę,  że  Kuria nie  ma takiej  ekspertyzy.  To dzierżawca musiałby zrobić taką 
ekspertyzę.
Radny Marek Jelonek: Jeśli ten budynek ma wady ukryte to jak możemy wydzierżawić taki budynek 
bez ekspertyzy technicznej.
Radny Jan Sas: Proponuję, żeby dzisiaj się tu nie rozwodzić nad tym. Można przyjąć, że damy sobie  
czas na odpowiedź w tej sprawie, np. do końca marca.
Wójt: Myślę,  że  Ksiądz  Proboszcz  przedstawił  konkretną  ofertę  i  dajmy  sobie  trochę  czasu  na 
odpowiedź.
Ksiądz Proboszcz: Wybierzcie jakąś komisje 3 lub 4 osoby, które przyjdą i zobaczą jak ten obiekt  
wygląda od środka na górze i na dole.
Radny Marek Jelonek: Możemy tam iść jako Komisja Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury.
Radny Józef Chrzęstek: Była Komisja i oglądała ten obiekt co kupił Pan Janoszek (tam gdzie jest 
DOMI) i Komisja uznała, że ten obiekt się do niczego nie nadaje, a teraz widzimy co tam dzisiaj jest.
Przewodnicząca  podziękowała  Księdzu  Proboszczowi  za  przybycie.  Zapytała  kiedy  mieszkańcy 
(ul. Kolejowej w Przystajni i Kuźnicy Starej) będą mogli podłączyć się do kanalizacji.
Wójt: Dokładnej daty jeszcze nie ma, bo nie mamy jeszcze decyzji na użytkowanie, ale myślą, że od  
początku wiosny będzie można się przyłączać do kanalizacji.
Radny Edward Chamela: Kiedy będzie zbiórka opon?
Sekretarz: W  dalszym  ciągu  jest  problem  z  oponami  ciągnikowymi.  Odbiera  je  tylko  firma 
z Warszawy. Wszystkie opony odbiera ta firma za darmo. W Działoszynie opony odbierają za darmo  
(nie odbierają oni jednak opon ciągnikowych), ale trzeba zapłacić za ich transport i myślę, że to byłoby 
kilka transportów. 
Przewodnicząca: Następna sesja będzie niebawem, ponieważ trzeba będzie podjąć kolejne uchwały 
dot. ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminie.

Ponieważ wyczerpano porządek obrad Przewodnicząca dokonała zamknięcia XXIII sesji Rady Gminy 
Przystajń.

Protokolant:                                                             Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń
Anna Mrozek                                                                          mgr Henryka Kapuścik
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